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its realization in performing. The complex includes the following skills:  hermeneutic (interpretation of the musical 
text and understanding its content), creative (construction their own art concept of a piece of music), performing (an 
embodiment of the art concept by means musical and performing), reflective (an assessment of cogence of practical 
implementation of the art concept). Possibilities of the course «Piano» in development of the designated skills are 
opened. The author proved three stages of the methodology of skills development of artistic interpretation in the 
process or arts university students training, they are: information hermeneutic, deals with «dialogue concerning art» 
method, art and activity, based on «dialogue through art» method, reflective-analytical, supposes «dialogue with art» 
method usage. 
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В статье проведен анализ типов ведущей деятельности, выделенных Д.Б. Элькониным, А.Н. Леонтье-
вым, Л.С. Выготским, В.В. Давыдовым, Л.И. Божович и другими методологами деятельностного подхода. В 
ходе исследования автором выделены компоненты деятельности: эмоционально-психологический, соответ-
ствующий непосредственно эмоциональному общению;  регулятивный, соответствующий предметно-манипу-
лятивной деятельности; социальный, соответствующий игровой деятельности дошкольника; аналитический, 
соответствующий учебной деятельности; творческий, соответствующий ведущей деятельности подростка; са-
мосовершенствования, соответствующий профессиональной деятельности. Целостное формирование данных 
компонентов деятельности способствует формированию общих и профессиональных компетенций студентов 
среднего профессионального образования. Проведен анализ компетентностных результатов участников област-
ного тура олимпиады профессионального мастерства с позиции формирования общих компетенций, который 
позволил выявить проблемы в формировании общих компетенций у студентов среднего профессионального 
образования различных профессий и специальностей.
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We have done the analysis of the types of leading activity, picked out by D.B. Elconin, A.N. Leontiev, L.S. 
Vygotskiy, V.V. Davidov, L.I. Bozhovich and the methodologists of the activity approach in the article. The author 
picked out the components of activity: emotion - psychological, corresponding to directly-emotional intercourse, 
regulative, conforming to objectly-manipulative activity; social, corresponding to playing activity of a child under 
school age; analytical, conforming to educational activity; creative, conforming to leading activity of a teenager; 
self-perfection, corresponding to professional activity. Integral forming of these activity’s components promotes 
developing general and professional competences of students of secondary professional education. There is an analysis 
of participant’s competent results in olympiad by professional skills of regional level from the position of forming 
general competences, that permitted to expose problems in forming of general competences in students’ secondary 
professional education of different professions and specialities. 
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Настоящая статья посвящена совершенствованию подготовки студентов педвузов и педколледжей к ин-
теллектуальному развитию младшего школьника. Она ориентирована также на оказание практической помощи 
работающим учителям начальных классов в проведении такой работы. В ней обобщен опыт по формированию 
профессиональных качеств будущего учителя в выделенной области исследования, сформулированы педагоги-
ческие условия по их формированию. Основываясь на классификации интеллектуальных умений Т.А. Ильиной, 
в статье излагаются основные направления подготовки студентов к интеллектуальному развитию учащихся на-
чальных классов. Развитие интеллектуальных умений связывается с формированием универсальных учебных 
действий учащихся в процессе обучения, на что ориентировано введение федерального государственного об-
разовательного стандарта начального общего образования. Статья, на наш взгляд, является актуальной, так как 
она в основном составлена на большом фактическом материале. 
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This article focuses on the improvement of training of students and teacher training Universities pedkolledzhej to 
intellectual development of the younger schoolboy. It also focuses on providing practical assistance to primary school 
teachers employed in such work.  It summed up the experience to build the professional qualities of the future teachers 
in the selected field of study, formulated pedagogical conditions for their formation. Based on the classification of 
intellectual abilities T.A. Ilina, the article outlines the main areas of training students to the intellectual development of 
students in primary schools. Development of intellectual abilities associated with the formation of universal educational 
actions of pupils in the learning process, that is focused on the introduction of the federal state educational standard 
of primary education. The article, in our opinion, is relevant, as it is composed mainly by extensive factual materials.
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В статье раскрыто содержание управления школой-интернатом, как  системы устойчивого взаимодействия субъек-
тов жизнедеятельности школы-интерната и местного сообщества, направленной на устранение в образовании сегрегации 
и дискриминации, создание условий для самореализации и активного участия воспитанников в жизни общества, повы-
шения конкурентоспособности школы-интерната на рынке образовательных услуг. Установлено, что под управлением 
качеством образования в школе-интернате можно понимать систему субъектной интеграции, обеспечивающую реализа-
цию образовательных потребностей детей, в соответствии с их способностями и возможностями, формирование у них 
позитивной мотивации к независимой жизни, навыков самообслуживания и включение в полноценную общественную 
деятельность. Механизм управления качеством образования в школе-интернате включает субъектов и объекты управле-
ния,  структуру, методы, функции управления и оценку качества. Управление качеством образования в школе-интернате 
отличается от управления школой-интернатом тем, что направлено, прежде всего, на предоставление каждому ребенку 
возможности полностью реализовать свой потенциал, принести пользу обществу и стать полноценным его членом.
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The article reveals the content management boarding school as a sustainable interaction between the subjects of life of 
the boarding school and the local community, aimed at eliminating the formation of segregation and discrimination, to create 
conditions for self-realization and the active participation of students in the community, improving the competitiveness of the 
boarding school on the market educational services. It has been established that the management of the quality of education 
at a boarding school can be understood as a system of subject integration, ensuring the implementation of the educational 
needs of children in accordance with their abilities and capabilities, the formation of their positive motivation to independent 
living, self-help skills and the inclusion of a full-fledged social activities. The mechanism of quality management education 
at a boarding school includes subjects and objects of management, structure, methods, management and quality assessment. 
Quality management education in a boarding school is different from managing a boarding school that is primarily aimed 
at providing every child with the opportunity to realize their full potential to benefit society and to become a full member.
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В статье рассматривается научно-образовательный кластер, являющийся образовательной средой для обучения 
профессионально-ориентированному иностранному языку, представлены основные понятия, задачи, цели, признаки. 


